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• Fves értekezlet a megyei rendőrkapitányságon 

Szeged már nem búnös város? 
ALAPÍTVA: 1910-BEN 

SZERDA, 1996. FEBR. 14., 86/38. ARA: 29 FT 

Micro-Ker Kit. kontra hi 
v e s d l ő t t j e t i 

ezrei 

Túros András tábornok (ORFK) és Saigó László 
megyei rendőrfőkapitány. (Fotó: Nagy László) 

Bár nagyon sok szép 
eredménnyel dicseked-
hetnek megyénk rend-
őrei, mégis egyre több és 
több gonddal kell meg-
küzdeniük. Egyrészt fo-
lyamatosan nő a bűncse-
l e k m é n y e k s z á m a , de 
egyelőre még tudják tar-
tani a lépést a bűnözők-
kel. Európai szintű fel-
d e r í t é s i m u t a t ó k k a l 
büszkélkedhetnek a nyo-
mozók. Tény viszont az 
is, hogy ami lyen ered-
ménnye l o ldják meg a 
n a g y o b b h o r d e r e j ű 
ügyeket, annál könnyeb-
ben elvesznek a hétköz-

napi, kisebb jelentőségű, 
de a t á r s a d a l o m r a ép-
poly veszélyes cselekmé-
nyek sűrejében. Súlyos 
probléma az apadó lét-
s z á m ú á l l o m á n y és a 
megalázóan alacsony fi-
zetés is. Többek között 
az előbbiek is elhangzot-
tak a Csongrád Megyei 
R e n d ő r - f ő k a p i t á n y s á g 
tegnapi éves munkaérte-
kezletén, amelyen részt 
vett dr. T ú r o s A n d r á s 
tábornok, közbiztonsági 
igazgató is. Az értekez-
letről és az azt k ö v e t ő 
sajtótájékoztatóról a 3. 
oldalon számolunk be. 

A folyosón várakozókban - balról - csupán halvány reménysugár él, hogy az arcukat a nyilvánosság előtt megmutatni nem akaró 
vádlottak ügyének tárgyalása során fény derülhet még az eltűnt milliók hollétére is. (Fotó: Révész Róbert) 

Közel két esztendeje robbant ki a vásárhelyi 
központú, piramisjátékot szervező Micro-Ker Kft. 
„ügye". Emberek ezrei dőltek be ugyanis a hatal-
mas hasznot ígérő „befektetési" ajánlatnak. A ha-
zánkban példaértékűnek számító tárgyalássorozat 
megindítása persze nem kis feladat elé állította - a 
szerteágazó eset felderítésén dolgozó rendőrség 

után - a bíróságot. Lényegében ez a magyarázata 
annak, hogy az első tárgyalás napját csak mostan-
ra tűzhették ki. Sőt: nehezítette a helyzetet a pén-
züket visszakövetelők hatalmas száma, hiszen 
nincs a Szegedi Városi Bíróságon akkora tárgya-
lóterem, ahová 40 ezer ember beférhet. Szeren-
csére azonban az érdeklődés messze a várt alatt 

maradt. Kérdés csak az lehet, hogy ennek vajon a 
reményvesztettség volt az oka, vagy netán a több-
ség nem kívánta jelenlétével nyilvánosan is beis-
merni, hogy hagyta magát - a joghézagokat ki-
használó - néhány „szerencselovag" által megve-
zettetni. Az első nap eseményeiről szóló írás a 
lap 3. oldalán olvasható. 

Az öntés látványos mun-
ka. Szép színes fotókat le-
het róla készíteni. A mun-
kásoknak más erről a véle-
ményük . E m b e r t p róbá ló , 
kemény a műszak, ráadásul 
a fizetés sem magasabb az 
ipari á t lagná l : 2 5 - 4 0 ezer 
forint , természetesen brut-
tóban. 

- Harminckét éve dolgo-
z o m a z ö n t ö d é b e n -
m o n d j a K e n y e r e s J ó z s e f , 
aki s z a k m u n k á s , k é z i f o r -
mázó . - Hogy mi az oka? 
E g y s z ó a v á l a s z : m e g -
szoktam. Már jópárszor ké-
s z ü l t e m e l m e n n i , és n e m 
t u d o m m e g m o n d a n i , mi 
tartott mégis itt. Az embe-
r e k z ö m e r é g i d o l g o z ó , 
összeszokott gárda, félsza-
vakból ért jük egymást . 

(Riportunk 
az Egy százalék 

mellékletben olvasható.) 

Háttérben a háttéripar: 
Szegedi Öntöde Kft. 

Közel a tűzhöz. (Fotó: Karnok Csaba) 

A Barátság csővezetéken 
Magyarország már negyedik 
napja nem kap nyersolajat , 
az Oroszországból Ukrajnán 
keresztül Közép-Európába 
szál l í tot t o la j menny i sége 
kedden a korábbinak a felé-
re-harmadára csökkent - kö-
zölte a Barátság vezetéket 
működtető vállalat igazgató-
helyettese az Interfax Ukrai-
na hírügynökséggel. Az ille-
tékes elmondta, hogy Cseh-
o r s z á g b a és S z l o v á k i á b a 
kedden 25 ezer tonna kőolaj 
jutott el. 

Oroszország és Ukra jna 
az év eleje óta két tárgyalási 
fordulót is tartott, mégsem 
tudott megegyezni az orosz 

Barátságos 
„nyet" jön 
a vezetéken 
exportkőolaj ukrajnai tran-
zitdíjának kérdésében. Kijev 
ragaszkodik a szállítási díj 
e m e l é s é h e z , M o s z k v a vi-
szont nem hajlandó a tava-
lyinál nagyobb tranzitdí jat 
fizetni. Oroszország a nézet-
eltérés miatt januárban napo-
kig szüne te l t e t t e a k ő o l a j 
szállítását az említett három 
országba. 

Aláírásgyűjtés 
a szegedi oktatásért 

A Deák Ferenc Gimnázi-
um iskolaszékének szülői ol-
dala az iskola múlt heti rend-
kívüli szülői értekezletén el-
fogadot tak alapján aláírás-
gyűjtéses népi kezdeménye-
zést indított a szegedi köz-
g y ű l é s n e k a k ö z o k t a t á s t 
érintő megszorító határozata 
visszavonásáért. A gimnázi-
umi iskolaszék tegnap be-
szerezte az aláíráshoz szük-
séges jegyzóileg hitelesített 
íveket és a kezdeményezés-
hez csatlakozó intézmények, 
szervezetek és magánszemé-
lyek j e l e n t k e z é s é t vá r j a a 
Deák Ferenc G i m n á z i u m -
ban. Az i sko laszék szülői 
közössége felhívja az oktatás 
ügyét szívükön viselő szege-
di választópolgárokat, hogy 
aláírásukkal t ámogassák a 
kezdeményezést, illetve sok-
szorosítva terjesszék az Ivet. 
Az aláírásokat február 22-ig 
kell v i s sza ju t t a tn i a Deák 
Ferenc Gimnáziumba. 

S . P . S . 

Az iskolaszék által kiadott 
felhívás a következő: 

„Helyi népi kezdeménye-
zés Szeged megyei jogú vá-
ros képviselőtestülete hatá-
rozatának megváltoztatása 
iránt 

«Alullrott szegedi válasz-
tópolgárok arra kérjük a 
Tisztelt Képviselőtestületet, 
hogy Szeged megyei jogú vá-
ros Közgyűlésének 1996. ja-
nuár hó 25-én hozott 
35/1996. (I. 25) határozatát 
vonja vissza, és hozzon új 
határozatot Szeged város kö-
zoktatásának finanszírozásá-
ra. 

Határozata meghozatala 
során a közoktatást érintő 
megszorítások elfogadásánál 
ne financiális, hanem szak-
mai, továbbá pedagógiai 
szempontok legyenek domi-
nánsak. Erre annál inkább 
szükség van, mert a most fel-
növekvő generáció jelenti 
városunk fejlődésének is a 
zálogát. 

A képviselőtestület vizs-
gálja meg, hogy milyen más 
megtakarításokkal tartható 
egyensúlyban a város költ-
ségvetése. » " 

Az általános forgalmi 
adóról szóló törvényben 
megjelölt szabvány sze-
rinti sorszámozott szám-
l á k a t , e g y s z e r ű s í t e t t 
számlákat és nyugtákat 
értékesítő cégeknek elő-
ször 1996. j ú l i u s 20 - ig 
kell összesítést küldeniük 
az adóhatóságnak az elő-
ző negyedévben eladott 
nyomtatványokról - tájé-
koztatta k ö z l e m é n y b e n 
az Adó- és Pénzügyi El-
lenőrzési Hivatal a sajtót. 

Ez év elejétől kötelesek 
a forga lmazók nyi lván-
tartást vezetni az általuk 
eladott nyomtatványok-
ról feltüntetve saját ada-
taikon túl, a vásárló cég 
nevét, címét, adóigazga-
tási azonosító számát, il-
le tve a n y o m t a t v á n y o k 
k iadásának keltét , sor-

• Afa-ügyekben is 

Bekeményít az APEH 
számát, mennyiségét, sőt 
még az előállító nyomda 
megnevezését is. A jövő-
ben negyedévente készí-
tendő összesítést a szám-
lák alapján készíthetik el 
a forga lmazók, amelye-
ken fel kel l t ü n t e t n i a 
nyomtatvány megnevezé-
sét, kezdő és végső sor-
számát és a vevő adatait. 
A forgalmazóknak csak a 
k ö z v e t l e n f e l h a s z n á l á s 
c é l j á r a é r t é k e s í t e t t 
mennyiségről kell össze-
s í t en i az a d a t o k a t , v i -
szont fel kell tüntetniük 
azokat a nyomatatványo-

kat is , a m e l y e k e t saját 
célra használnak fel. A 
b e v a l l á s e l k é s z í t é s é r e 
spec iá l i s n y o m t a t v á n y t 
készített az APEH, amely 
a sz igorú számadás alá 
vont nyomtatványok be-
szerzésének és felhaszná-
lásának vezetésére is al-
k a l m a s . A P é n z ü g y m i -
nisztérium ez év elejétől 
írt elő bejelentési kötele-
ze t t séget a n y o m t a t v á -
nyokat értékesítő cégek-
nek, amelyet e tevékeny-
ség megkezdésétől számí-
tott 15 napon belül köte-
lesek teljesíteni. (MTI) 

Az oktatás területéről ér-
kező baljóslatú értesí tések 
közöt t egy igazi ö römhí r t 
hozott a minap a posta: tor-
n a t e r e m a v a t ó r a inv i tá l t a 
szentmihályi Gárdonyi Géza 
Altalános Iskola. A tanintéz-
mény vadonatúj tornatermét 
kedden délelőtt adta át a ta-
nulóknak és a település la-
kosságának Szalay István, 
Szeged polgármestere. 

A 160 tanulós iskola még 
az előző kormányzati ciklus 
alatt indult országos tornate-
remépítő akció keretében ju-
tott pályázati pénzhez, így a 
negyvenmilliós építési költ-
ség egyötödét az állam állta 
- a maradékot pedig a szege-
di ö n k o r m á n y z a t . Nagyné 
Papp Gabriella, az iskola 
igazgatója az avatáskor meg-
köszönte a szülők áldozatos 
segítségét, hiszen a pályázat 
alapját Szentmihály polgárai 
teremtették meg azzal, hogy 
létrehozták 100 ezer forintos 
a laptőkével a Mihály te lek 
Egészségéért Alapítványt. 

A közepes méretű iskola 
nagyságának megfelelő tor-

Tornateremavató Szentmihályon 

A tanulókat és a szentmihályi polgárokat is szolgálja majd. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

na t e rme t kapo t t , a 2 5 x 2 0 
méteres alapterületű létesít-
ményt Weintráger Adolf ter-
vei alapján a mélykúti kom-

munál is üzem építet te . Az 
eddigi t o rnaszobá t ezu tán 
t a n t e r e m k é n t h a s z n á l j á k 
majd, az új csarnok pedig a 

tanulóifjúság mellett a szent-
mihályi polgárokat is szol-
gálja majd. 

T. V . 


